
   مهدي خراطيان:
س��خنان لورفته رعنارحيم پ��ور )مجري 
BBC( هيچ نكته جديدي نداشت، از ابتدا 
مشخص بود كه: ۱. شبكه ايران اينترنشنال 
در  جه��ت وجهه س��ازي ب��راي گروه هاي 
تجزيه طلب و تحريك اقوام حركت مي كند. 
۲. رياض و س��اير كشورهاي GCC هرگز 
در جهت حمايت از يك اي��ران يكپارچه، 
دموكراتي��ك و قدرتمند حرك��ت نكرده و 

نخواهند كرد. 
   علي اكبر رائفي پور:

صوت لورفته رعنا رحيم پور، مجري بي بي سي 
نشان مي دهد از نظر دشمنان، ايران به نقطه 
غيرقابل بازگش��تي رس��يده كه اگر هر چه 
سريع تر و از هر طريق ممكن تجزيه نشود، 
ديگر نمي توان آن را كنترل كرد. به عبارت 
ديگر هيچ راه ديگري از جمله تحريم و جنگ 

براي توقف ايران وجود ندارد. 
    اميرحسين ثابتي:

تا ديروز مي گفتيم كه هدف آشوب ها تجزيه 
ايران است، مي گفتند شما بدبين هستيد و توهم 
توطئه داريد. اين بار اين حرف را ما نمي گوييم، 
رعنا رحيم پور خبرنگار بي بي سي فارسي است 
كه مي گويد، ايران اينترنشنال دنبال تجزيه و 

ويراني در ايران است نه دموكراسي!
   دانيال معمار:

دو صوت لورفته از رعنا رحيم پور و سالومه 
سيدنيا در اين ايام با صراحت تمام و آشكارا 
نشان داد خودشان در رسانه هاي سعودي- 
لندني فقط ب��ه دنبال پول وطن فروش��ي 
هستند و اربابان شان دنبال تجزيه وطن ما. 

   عبدالمجيد خرقاني:
اگه ميخوايين بدونين تمام برنامه دشمنان 
ايران تو اين مدت چي بوده و اسم مهسا اميني 

فقط يه بهانه و دستاويزه، كافيه اين صوت رعنا 
رحيم پور رو گوش كنيد و خلاص. 

    آرش رجب پور:
حرف هاي لورفته رعنا رحيم پور در مكالمه با 
مادرش كاملًا درست است. مدت هاست در 
شبكه هاي اجتماعي از اهداف راديو رياض 
مي گويي��م، اين رس��انه ضدايراني همواره 
قصد دارد گروه هاي ضدايراني و نژادپرست 
مثل چپ هاي ضدملي و تجزيه طلبان را به 

عنوان آلترناتيو به مردم قالب كند. 
    پوريا فاضل:

بعد از پخش صحبت ه��اي رعنا رحيم پور 

با مادرش و بازافش��اي تجزيه طلبي ايران 
از س��وي اينترنش��نال، گفته م��ن حرفام 
خصوصي ب��وده! خانم رحيم پ��ور، تو واقعاً 
معتقدي كه ميخوان اي��ران رو ويران كنن 
و به عنوان يك ايراني ساكتي!؟ نگران چي 

هستي!؟ # شرف
    سيد پويان حسين پور:

درباره صوت لورفته رعنا رحيم پور)مجري 
بي بي سي( درباره پيگيري خط تجزيه طلبي 
در شبكه اينترنش��نال بايد بدانيم كه اين 
صوت احتمالاً توس��ط خود بي بي سي و با 
هدف تطهير چهره اين شبكه از راديكاليسم 

اينترنش��نال درز داده ش��ده و الا سگ زرد 
برادر ش��غال است و بي بي س��ي هم بهتر از 

ديگري نيست!
    فهيمه حاجي نصيري:

نه اينكه بي بي سي هميشه خيلي رو حفظ 
تماميت ارضي و ع��دم جنگ هاي قوميتي 
در ايران تأكي��د مي كرده و ب��ا هيچ پفيوز 
تجزيه طلب��ي مصاحبه نك��رده! پادوهايي 
مثل رعنا رحيم پور با اين بازي هاي رسانه اي 
ميخوان دكان وطن فروشي ش��ون س��ر پا 

بمونه و از رونق نيفته.
#سگ زرد برادر شغاله

 خبرنگاران اينترنشنال
سربازان سعودي براي تجزيه ايران

واكنش كاربران شبكه هاي اجتماعي به صوت لورفته از مجري شبكه بي بي سي فارسي

صوت لورفته رعنا رحيم پور، مجري بي بي س�ي هنگام حرف زدن با مادرش كه از پشت 
پرده شبكه سعودي ايران اينترنشنال پرده برمي دارد، واكنش هاي بسياري در شبكه هاي 
اجتماعي داشت. رحيم پور بي پرده  از هدف تجزيه شدن ايران خبر مي دهد و تأكيد مي كند 
كه هدف پشت پرده آشوب ها نه دموكراسي، بلكه تجزيه ايران است! او گفته كه در رسانه 
سعودي اينترنشنال ابلاغ شده كه فقط با رهبران احزاب }تجزيه طلب{ گفت وگو و به آنها 

تريبون داده شود! رعنا رحيم پور اصالت اين فايل صوتي را در صفحه اينستاگرامش تأييد 
كرده است. كاربران به تحليل صوت منتشرشده پرداختند و بيان داشتند كه هر چند حرف 
تازه اي نيست و هدف اينترنشنال واضح است اما اين صوت، صحتي بر همه تحليل هاي 
پيشين است. برخي نيز احتمال دادند اين صوت، عامدانه منتشر شده تا بي بي سي خط 
خود را از اينترنشنال جدا سازد. در ادامه بخش هايي از واكنش هاي كاربران مرور شده است. 

اين صفحه پيام ه�ا،  متن ها، عكس نوش�ت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر شده در فضاي مجازي را بازنشر می دهد. تلاش بر اين 
اس�ت كه ديدگاه ها و نظرات كاربران انديش�مند ش�بكه های 

اجتماعی در عرصه مكتوب هم ديده شود.

    تصویر منتخب

نسخه را بايد از اينجا بگيريم!
علامه مصباح يزدي)ره(:

اگر بن��ا بگذاريم بر اينك��ه خودمان را يك قدم جل��و ببريم، بعد 
مي توانيم دست ديگري را بگيريم با خودمان بياوريم. چه زماني 
مي توانيم ديگران را ترقي بدهيم؟ اين كار)تربيت( بسيار سنگين 
اس��ت، ولي راهش بسيار آسان اس��ت، راهِ آن، گدايي بر در خانه 
حضرت معصومه)س( اس��ت. اگ��ر اين را ياد بگيري��م، خيلي از 
مشكلات مان حل مي ش��ود. باور كنيد دواي درد ما از همين جا 

شروع مي شود. نسخه را بايد از همين جا بگيريم. 
منب�ع: پايگاه رسمي اطلاع رساني و نش��ر آثار حضرت آيت الله 

مصباح  يزدي در تلگرام

   آیينه نفس

بي اعتنايي برخي ورزشكاران به نشان هاي ملي بخشودني نيست

م. كيائي در توئيتي نوش��ت: جو بايدن گفته بعد از ۲۰هفته قيمت گاز ۲۴ درصد كاهش 
پيدا كرده، نماينده مجلس امريكا اومده زيرش كامنت گذاش��ته و گفته آره بعد از اينكه 
۵۰۰ درصد افزايش قيمت دادي بهش، بعدشم به جو بايدن گفته بشين بابا. اون وقت بايدن 

ميخواد بياد ايران رو آزاد كنه !

فاطمه ثابت در توئيتي نوشت: شبكه الجزيره انگليسي گزارشي از انداختن عمامه روحاني ها 
تهيه كرده و نوشته معترضاي ايران چقدر بي احترامي ميكنن و بعد مخاطبانش اومدن توي 
كامنتا اغتشاش��گرا رو تقبيح كردن و گفتن اين كار با مقدسات و روحانيون بسيار زشته، 

بي شخصيتي تون زبانزد جهان شده عزيزان!

عزيز غضنفري در كانال ش��خصي خود در 
پيام رسان ايتا نوشت: عمليات رواني از اين 
مؤثرتر كه ديده و شنيده برخي ورزشكاران 
در ميادين رسمي نسبت به نشان هاي ملي 
كشورش��ان بي اعتنايي و بلكه بي حرمتي 
كنن��د؟ روي صحبت اين نوش��ته به بازي 
چند ش��ب پيش تيم ملي اي��ران و امارات 
برمي گردد ك��ه اعضاي تيم مل��ي در يك 
حركت هماهنگ كه مشخص بود از پيش 
قرارومدار گذاش��ته اند، س��رود تيم ملي را 
همخواني نكردن��د. در خصوص مواجهه با 
اين پديده چند نكته حائز اهميت اس��ت. 
نخست اينكه اگر قوانين موجود در ورزش 
اين ام��كان را فراهم م��ي آورد، بايد درباره 
چنين افرادي كه حرمت نش��انه هاي ملي 
كش��ور را نگه نمي دارند، قانون و آيين نامه 
را اعمال ك��رد. اين نكت��ه از آن  رو اهميت 
دارد ك��ه فدراس��يون هاي بين الملل��ي به 
دنبال بهانه هايي مي گردد تا با انگ دخالت 
سياس��ت در ورزش، كل ورزش اي��ران را 
به حالت تعليق درآورد. تا به  حال س��ابقه 
نداشته است كه رئيس كميته بين المللي 
المپيك با يك ورزشكار تماس تلفني برقرار 
بكند و از او بپرسد كه در ايران با او چگونه 
رفتار كرده اند. اما گوي��ا در اتفاقي احتمالاً 
بي سابقه يا لااقل كم س��ابقه، توماس باخ با 
خانم الناز ركابي تماس مي گيرد و از رفتار 

مسئولان كش��ور با او مي پرسد! مگر اينكه 
كس��ي بگويد اينها اهميتي ندارد و بايد به 
 طور قاطع برخورد كرد، با اين حال معتقدم 
سطحي از برخورد با ورزش��كاران خاطي 
كه به  ارزش ه��اي ملي وقع��ي نمي نهند، 

ضرورت دارد. 
گوياترين تعبير براي اينكه چه بر سر چنين 
ورزشكاراني آمده، آن است كه اينها اسير 
جنگ شناختي دش��من شده و شكست را 
پذيرفته اند. آنها به تحولات ايران از دريچه 
صفحات ش��بكه هاي اجتماعي مي نگرند. 
عرص��ه اي ك��ه دش��من در آن بي رحمانه 
مي تازد، اما مهم تر از اينها لازم است قدري 
در سياس��ت هاي ورزشي كش��ور تأمل و 

پس از آن بازنگري كنند و شايد نياز باشد 
خانه تكان��ي كرد. چرا ورزش��كار ايراني در 
مقايس��ه با ورزشكار كش��وري كه نامي از 
انتخابات در كش��ورش ش��نيده نش��ده و 
اصولاً خبري از ورزشكار زن كه در ميادين 
جهاني بيايد و مدال بگيرد در دست نيست، 
اين گونه بايد مغلوب جنگ شناختي دشمن 
شده باشد؟ اين روزها كه مباحث مربوط به 
زنان داغ است، كافي است در نظر بياوريم 
پيش از انقلاب در تمام دوره هاي المپيك 
فقط هشت خانم ورزشكار در ميادين جهاني 
حضور داشته اند، اما انقلاب راه را باز كرد و 
فقط در المپيك۲۰۲۰ توكيو ۱۱ورزشكار 
خانم در كاروان كشورمان حضور داشتند. 

قبل از انقلاب ۹مربي و هف��ت داور زن در 
كشور وجود داش��ت و هفت رشته ورزشي 
در حوزه زن��ان فعال ب��ود، همچنين تنها 
يك مجموعه ورزش��ي متعلق به زنان بود، 
اما پس از پيروزي انقلاب و در زمان كنوني 
بيش از ۴۰رش��ته ورزش��ي فعال در حوزه 
زنان وجود دارد و بيش از دهها هزار مربي و 
داور زن در كشور فعاليت مي كنند و بيش از 
دهها مجموعه ورزشي مختص زنان وجود 
دارد. بانوان ايراني در عرصه ورزش به  جايي 
رس��يده اند كه موفق به كس��ب مدال هاي 
متعدد در بازي هاي آس��يايي و عرصه هاي 

بين المللي شده اند. 
 بگذريم از اين بح��ث، اما پرچمي كه براي 
برافراش��ته ماندنش و ايراني كه براي عزيز 
ش��دن و ب��زرگ ماندنش ط��ي چند دهه 
گذش��ته خون بهترين جوان هايش به پاي 
آن ريخته شده، مستحق اين بي حرمتي ها 
نيس��ت. ورزش��كاران ك��ه از دم��اغ فيل 
نيفتاده اند! تيم هايي كه نام فرهنگي را پيش 
از ورزشي يدك مي كشند، لازم است قدري 
به اين دست از ورزش��كاراني كه تاريخ اين 
كشور را نخوانده اند و دچار انقطاع تاريخي 
هس��تند و خوب يا بد چش��م بخش هايي 
از جامعه نيز به اعمال اينها دوخته ش��ده، 
تعليم و تربيت كه نياز هميشگي نوع بشر 

است، ياد دهند. 

اينطوري بايدن مي خواهد ايران را آزاد كند؟! بي شخصيتي تون زبانزد جهان شده

داستان دوستي انيشتين و چاپلين
فراديد نوشت: انيشتين گفته بود تنها فردي 
كه آرزوي ديدار او را دارد، چارلي چاپلين 
است كه او را هم ملاقات كرد، اما اين دو 
قب��ل از اولين ملاق��ات در نمايش فيلم 
»روشنايي هاي شهر« در ۲۰ژانويه ۱۹۳۱ 
باهم دوستان نزديك بودند. اين دو نابغه 
ك��ه توس��ط »كارل لمل��ه« رئي��س 
»يونيورسال استوديو« به يكديگر معرفي 
شده بودند، بلافاصله وجه اشتراك پيدا و يكديگر را ملاقات كردند. چارلي، آلبرت و همسرش »السا« را به 
شام دعوت كرد و اين ديدار آغاز دوستي زيباي آنها بود. انيشتين مدام به خانه چارلي رفت وآمد مي كرد. 

چاپلين مي گفت: انيشتين انساني بسيار آرام با انرژي فكري فوق العاده و خلق وخويي بسيار احساسي 
است. همچنين از السا گفت كه درباره نحوه رسيدن آلبرت به نظريه نسبيت توضيح داده بود. ظاهراً 
يك روز صبح هنگام خوردن صبحانه رفتار عجيب و بي قراري داشت. گويي چيزي را گم كرده است. 
پس از اتمام صبحانه، پشت پيانو نشست و نيم ساعت پيانو نواخت، سپس براي مطالعه به اتاق خود 
رفت. نزديك دو هفته مشغول مطالعه بود و زماني كه از اتاق خارج شد، نظريه نسبيت را روي دو ورق 
كاغذ نوشته بود.  در اولين ديدار، اين دو نابغه كه هر دو كراوات سياه بر تن داشتند، وارد سالن نمايش 

فيلم شدند. ديگر حضار براي شان دست زدند و گفته مي شود اين مكالمه ميان آنها ردوبدل شد:
انيشتين: »بيش از هر چيز جهاني بودن هنر تو را س��تايش مي كنم. در فيلم هايت يك كلمه هم 
نمي گويي، با اين  حال تمام دنيا حرف تو را مي فهمند.« چاپلين: »درست است اما شهرتِ تو بيشتر 

است... كل دنيا تو را ستايش مي كند، در حالي  كه هيچ كس نظريه تو را نمي فهمد.«
گرچه قرار بود نمايش فيلم مركز اصلي توجه باشد اما اين دو نابغه موضوع اصلي بحث رسانه ها 
و ميهمان ها شدند. زندگينامه نويس انيشتين ورود مشترك آنها را »يكي از به يادماندني ترين 
صحنه ها در هاليوود« توصيف كرد. بس��ياري تصور كردند انيش��تين و همسرش به  عنوان 
ميهمانان عادي دعوت ش��ده اند اما چاپلين آنها را به  عنوان دوس��تان نزديكش دعوت كرده 
بود. چاپلين درباره تأثير و موفقيت اين فيلم بسيار نگران بود اما روشنايي هاي شهر به يكي از 

معروف ترين فيلم هاي او تبديل شد.«

دوست داريد پدر و مادر خوبي باشيد؟
كانال تلگرامي »يك روانشناس« نوشت: 
به بچه هاتون حس كافي بودن بديد، 
حس دوست داشتني بودن، صرف نظر 
از عملكرد، حس رضايت از وجودشون 
و داشتن شون،  حس خاص بودن حتي 
به خاط��ر صفت هايي كه به چش��م 
خودشون هم نمياد. مثل اون وقتي كه 
نوزاد ب��ودن و از غان و غ��ون كردن و 
غلتيدن و راه رفتن شون ذوق مرگ مي شدين. مثل وقتي كه اولين قدم رو برداشتن و شما انگار 
جاذبه زمين رو كشف كرده باشن، بهشون افتخار مي كردين. پدر و مادر خوبي بودن سخت نيست، 
يه كم انصاف مي خواد و يه كم خودشناسي و واقع نگر بودن. بچه ها موتور برآورده كردن آرزوهاي ما 
نيستن كه اگه به جميع انتظارات ما نرسن )يا حتي در مواردي برسن( بازم نتونيم تأييدشون كنيم. 
تقصيري هم ندارن كه اگه نسل هاي قبل از پدر و مادرشون عادت به اين حرفا و فكرا نداشتن. اگه 
دوست دارين دور باطل استانداردهاي بالاي خانوادگي و احساس شكست رو بشكنيد، يه فكري 

به حال فكراتون بكنين. يه فكري به حال هيچ وقت راضي نشدن ها بكنيم. 
پي نوشت: قابليت تعميم به روابط بين  فردي ديگه رو هم داره. 

اهميت آموزش از كودكي در ژاپن
اله��ام عابديني در رش��ته توئيتي در 
خصوص ژاپن نوش��ت: س��ال۲۰۱۶ 
حداقل س��ن مجاز براي رأي دهي در 
انتخابات از ۲۰سال به ۱۸سال كاهش 
پيدا كرد. بسياري اميدوار بودند با اين 
تصميم، مشاركت در انتخابات به ويژه 
از سوي جوانان و رأي اولي ها افزايش 
پيدا كند اما در عمل اين اتفاق نيفتاد، 
به عنوان مثال در همين انتخابات اخير ژاپن كه چند ماه قبل برگزار شد، مشاركت رأي اولي ها حدود 
۳۴درصد بود. برخي انتقاد كردند نوجوانان و جوانان نسبت به آينده كشور بي تفاوت هستند، به 

همين دليل در انتخابات مشاركت نمي كنند اما گروهي ديگر، نظر متفاوتي داشتند. 
اين گروه معتقد بودند در ژاپن به طور معمول و سنتي به نظر افراد مسن تر اهميت و ارجحيت 
بيشتري داده مي شود و جوانان و نوجوانان احساس مي كنند نظر آنها اهميت چنداني ندارد. از طرف 
ديگر اين جدايي سياست از زندگي مردم عادي به نوعي ارزش بوده و مردم چندان مسائل سياسي 
را دنبال نمي كنند. اين گروه همچنين گفتند در ژاپن همواره بر اهميت اطاعت از يك رئيس و مدير 
تأكيد شده و حالا نمي توان توقع داشت در كوتاه مدت هر شهروند حس كند نظر و تصميم من به 

صورت مستقل مهم و تأثيرگذار است و اگر اينطور باشد، اتفاق مثبتي است. 
به هر حال ايده گروه دوم طرفداران بيشتري پيدا كرد و دولت ژاپن به اين نتيجه رسيد كه اهميت 
اين موضوعات بايد از دوران كودكي به دانش آموزان آموزش داده شود، نه اينكه بي آموزش ناگهان 
از جوان ۱۸ساله توقع مشاركت سياسي فعال داشته باشيم. گروه پژوهش وزارت ارتباطات و امور 
داخلي ژاپن در تحقيقي نوشت مدرسه مثل جامعه است و دانش آموزان بايد هر كدام همچون 
شهروند يك جامعه، تصميم گير باشند. در سال هاي اخير آمار فعاليت هاي داوطلبانه و اردوهاي 

تفريحي دانش آموزان كه بار اصلي برنامه ريزي بر دوش خود آنها باشد، بيشتر شده است.
يكي از اخبار مهمي كه خيلي هم س��ر و صدا كرد، مربوط به انتخاب عروس��ك هاي رس��مي 
المپيك۲۰۲۰ توكيو بود. دانش آموزان ابتدايي از ۱۶ هزار مدرسه ژاپن در رأي گيري انتخاب اين 

نمادها شركت كردند و نهايتاً همان انتخاب آنان در المپيك۲۰۲۰ استفاده شد. 
تغييرات يك شبه حاصل نمي شود و ممكن است سال ها زمان ببرد. همين الان اقدامات ژاپن شايد 
۱۰سال ديگر جواب بدهد اما به هر حال اينكه آموزش فرايندي زمانبر است و اينكه چقدر نسل 

جديد بر آينده مؤثر هستند، به رسميت شناخته شده و كار آغاز شده است.

 يك نكته هم خطاب به اونايي كه گفتن
 كار خودشونه

مهدي كش��ت دار در توئيتي نوش��ت: توي بيانيه دوم وزارت اطلاعات 
علاوه بر نكات بس��يار مهم در مورد زير ضرب رفتن شبكه عمل كننده 
عمليات تروريستي شاهچراغ، يك نكته هم خطاب به اونايي كه گفتن 
كار خودشونه هست كه ميگه: »حق پيگرد قانوني نسبت به عناصر عنودِ 

دامن زننده به اتهام ناجوانمردانه و خائنانه محفوظ است.« 

 بلوچ هميشه مدافع وطن
 بوده است

سعيد بلوچ در توئيتي نوشت: اين چند روزه متوجه شدم تصور بسياري 
از دوستان در مورد بلوچ و اهل سنت غيرواقعي است. ما هميشه مدافع 
وطنمون بوديم و هستيم ما قبل از اينكه بلوچ باشيم ايراني هستيم فقط 

يك ايل شاهوزهي ۲۱شهيد در راه وطن اسلامي داده. 

 طرف رو تو ده راه نمي دادن
 سراغ كدخدا رو مي گرفت

محمد نصوحي در توئيتي نوش��ت: طرف رو تو ده راه نمي دادن، سراغ 
كدخدا رو مي گرفت! شده حكايت اينايي كه دنبال تجزيه ايرانن، يكي 
نيست بهشون بگه شما خودتون الان تجزيه تجزيه هستين، اول باهم 

كنار بيايد، بعدش بيايد ارُد ناشتا بديد!

 ضعف كتابخانه هاي عمومي را 
دريابيد

علي ابوطالبي در يادداشتي نوشت: ش��هرداري ها طبق قانون موظفند 
نيم درصد از درآمد خود را به تجهيز كتابخانه هاي عمومي اختصاص دهند، 
اما تقريباً همگي اين مبلغ را »مي پيچانند«. در امريكاي »كپيتاليستي« 
استفاده از خدمات كتابخانه هاي عمومي رايگان است و كتابخانه اگر كتابي 

را نداشته باشد، به درخواست شما سفارشش مي دهد.
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